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Právníci, daně, logika, padající zdi a ztracený Casanova
Nový tajemník
Akademický senát UK se na svém zasedání sešel 8. října 2004. Opět byla dodržena zásada, že členové předsednictva
se střídají ve vedení zasedání. Tentokrát tato úloha připadla Adamu Šůrovi. Všem senátorům se představil také nový
tajemník senátu Daniel Feranc. Dosavadní tajemník Michal Pelíšek v červnu úspěšně ukončil studium medicíny, a proto
bylo nutné hledat nového obětavce, který se ujme této funkce. Všichni senátoři jsou jistě rádi, že se takový člověk
našel, protože se jedná o funkci jistě nevděčnou, která je spojena s velkým objemem administrativy. Přejme novému
tajemníkovi, aby nám vydržel, měl pevné nervy a jediným důvodem pro odchod z funkce bylo jako u jeho předchůdce
absolvovaní studia.

Téma stále živé – Právnická fakulta UK
Na zasedání jako tradičně vystoupili rektor, prorektor, kvestor a kancléř. Z jejich proslovů bych vybral několik zajímavých
věcí. Není zasedání senátu, na němž by se J. M. rektor Ivan Wilhelm nevracel k situaci na Právnické fakultě UK.
Tato fakulta do přijímacích testů letos nově zařadila část s názvem všeobecná způsobilost ke studiu. Tuto část zadala
externí firmě, ovšem zrovna v těchto otázkách se objevily chyby, takže i letos se musel rektor průběhem přijímacích
zkoušek zabývat. Dále pan rektor seznámil senátory s dalším postupem při hodnocení stavu Právnické fakulty UK. Pět
jím oslovených odborníků napsalo hodnocení fakulty a nyní o závěrech bude rektor jednat s vedením PF UK. Odborníci
konstatují, že na fakultě působí řada vynikajících odborníků, kteří také píší kvalitní publikace. Současně ovšem uvedli,
že výuka je málo orientována na získání praktických dovedností (schopnost argumentace apod.) a chybí vazby mezi
povinně volitelnými předměty.

Finance, daně, logika
Rektor také informoval senátory o situaci s financováním vysokého školství. Vláda sice slibuje, že přidá 3 miliardy na
vzdělávací činnost, ovšem hned celá 1 miliarda půjde na zaplacení daní dle nových daňových zákonů, takže to s tím
zvýšením (pokud vůbec bude státní rozpočet schválen) nebude tak horké. Logika sice říká, že by bylo lepší udělat takové
zákony, které by školám snižovaly daňovou zátěž, ale asi člověk nesmí všude hledat logiku. Vysoké školy budou daně
poctivě platit, zatímco řada podnikatelů a firem se věnuje národnímu sportu – jak nejvíce ošidit stát na daních, aniž by
s tím Ministerstvo financí ČR bylo schopno něco udělat.

Uvádět nebo neuvádět
Úřad pro ochranu osobních údajů se vyjádřil kriticky k personálním dotazníkům na UK, takže bude nutné přistoupit k
jejich úpravě. Jinak obecně by byl tento úřad nejspokojenější, pokud by ve všech oblastech byla rodná čísla nahrazena
jinými identifikátory. Stejně tak úřad nechce, aby na přihlášce ke studiu uchazeči vyplňovali údaje o střední škole. Na
druhou stranu ovšem Český statistický úřad tyto údaje pro svoji statistiku požaduje. Bylo by lepší, pokud by se tyto dva
státní úřady nějak spolu dohodly, jak to vlastně má být. To bychom ale asi chtěli příliš.

Úspěšné průkazy s ISIC
Jako velký úspěch lze hodnotit studentské průkazy s ISIC. Celých 85 % studentů se při vystavování průkazů UK rozhodlo,
že chtějí mít průkaz spojený s ISIC. Začaly být vydávány také průkazy zaměstnance UK. Univerzita dokončila překlad
13 vnitřních předpisů UK do angličtiny. Překlady budou na webu UK. Dokončení celouniverzitního informačního systému
poněkud nabralo skluz, ale měl by být hotový v dubnu 2005.

Případ únosu Miriam Jevíkové
Na zasedání Akademického senátu UK se diskutovalo také o případu Miriam Jevíkové, slovenské studentky Filozofické
fakulty UK. Miriam působila jako pracovnice humanitární organizace na severním Kavkazu, kde ovšem byla letos v
květnu unesena. Neznámá skupina požaduje za její propuštění milion dolarů. Novinář Jaromír Štětina se snaží o jejím
případu informovat prostřednictvím médií. Zatím ovšem příslušné instituce únos Miriam Jevíkové nevyřešily. Je dobře
známo, jak se ruské úřady staví k vyjednávání s únosci. Je tu otázka zaplacení částky milion dolarů. Akademický
senát UK vyjádřil panu rektoru podporu při jeho iniciativách ve smyslu upozorňování příslušných státních míst u nás i
v zahraničí, aby na tento případ nezapomínaly.
Zdi se hroutí
Akademický senát UK schválil na svém zasedání smlouvy o pronájmu nebytových prostor v objektech UK v Praze,
Brandýse nad Labem a v Poděbradech. Zabýval se interními předpisy Přírodovědecké fakulty UK a Fakulty humanitních
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studií. Jako obvykle se také bohužel musel vyjádřit k poskytnutí finančních prostředků na odstranění havarijního stavu
různých objektů UK. Je smutnou skutečnosti, že i přes značné investice je situace řady budov stále kritická. Opěrné zdi
se hroutí, plynové kotle netopí, kanalizace nefunguje. Voda teče v budovách úplně jinými místy, než by měla. Situaci
ještě komplikují požáry.

Mobilománie je všude
I senát se neubránil mobilománii. Na zasedání tentokrát každou chvíli bylo slyšet zvonění mobilu. I mezi senátory jsou
bohužel lidé, kteří mají pocit, že bez vypnutého mobilu nelze být ani chvíli. Proto senátor Vychytil navrhl, aby si pro příští
zasedání, které se uskuteční 26. listopadu, senátoři stanovili zásadu, že si všichni vypnou mobily.
Komu patří Casanova?
Zasedání bylo ukončeno hledáním Casanovy, tedy přesněji jeho majitele. Tajemnice senátu paní Křížová sdělila, že již
delší dobu u ní zůstává béžový baloňák se zelenou podšívkou značky Casanova, který zůstal v šatně po jiném jednání.
Ale ani 8. října se majitel Casanovy nenašel. Ovšem uchovejme si optimismus, teplota venku klesá, první sníh na obzoru,
takže naděje nalezení člověka, který bude potřebovat svého Casanovu, stoupá.

Petr Bednařík
člen Akademického senátu UK


